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Mødereferat: LUU Murer 
 

Dato 30. september 2022 Tid: 11:00 – 12:15 

Sted Learnmark Horsens, Vejlevej 150, 8700 Horsens – lokale 230 

Mødeleder Gert Skov Rasmussen 

Deltagere Gert Skov Rasmussen, Torben Friis Pedersen, Jonas Ravn Nonbo, Thomas Bernhardt, 
Karsten Drejer Bach, Kim Aagaard, Henrik Lynggaard Christiansen, Anders Lund Lyngsø 

 
Afbud Peter Hjortdal Andersen 

Referent Carina Würtz Rolskov  

Dagsorden 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde 

2. Meddelelser v/ skolen, udvalget og elevrepræsentanten 
3. Efteruddannelse 
4. Bekendtgørelse og lokale undervisningsplaner 
5. Logbog 
6. AUB 
7. Tid og sted for næste møde 

8. Eventuelt 
 
 
Ad 1) 
Referat godkendt. 

 
Ad 2) 

Henrik Lynggaard Christiansen og Karsten Bach gav en status fra skolen 
 
Aktiviteter på skolen 

- 18-20 GF1-elever hele tiden 
- 10 GF2-elever 
- 14 H3-elever, som netop har afsluttet sit forløb 
- 9 H5-elever, som netop har været til svendeprøve 

- 23 brobyggere i uge 40 
 
Gert Skov Rasmussen forespurgte på hvor mange elever fra GF1, der ventes at vælge mureruddannelsen? 
Karsten Drejer Bach orienterede om at eleverne endnu ikke har valgt retning. Murerafdelingen har lavet en 
ny opgave til dette GF1 og denne opgave kommer der rigtig god feedback på fra eleverne, så vi håber det 
giver frugt, når de skal vælge uddannelse.  

Kim Aagaard orienterede om at skolen som et nyt tiltag forsøger at invitere virksomheder ind og holde 
oplæg på GF1, for at motivere eleverne til at vælge den rigtige uddannelse. Virksomhederne fortæller om 

hvad det vil sige at være lærling og hvordan en arbejdsdag foregår i en virksomhed.   
 
Henrik Lynggaard Christiansen supplerede med at to undervisere fra afdelingen deltager i et 
klimapodcastprojekt. Projektet har til formål at udvikle podcast til undervisningsmateriale i en bæredygtig 
retning.  

 
Learnmark Tech afholdt den 16. september strategidag for alle ansatte for at drøfte strategien for de 
næste fire år. Fokus er på tre hovedkategorier: bæredygtighed, kvalitet og motivation (åben skole). 
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Skolen har valgt at samle H1-forløbene fra efteråret 2023. Normalvis afvikles der to hold om året, men det 
samles nu til et forløb. Dette kommer til at ske i en glidende overgang i takt med eleverne får en 

underskrevet uddannelsesaftale.  
 
Karsten Bach orienterede om at epoxy nu er blevet et krav i uddannelsen, ligesom der også er blevet 
indført maskinkørekort på GF2.  
 
Der har netop været foretaget bedømmelse af svendeprøverne. Det var to suppleanter, som var med til at 
foretage bedømmelsen denne gang. Bedømmelsen er gået rigtig fint.  

Alle ni bestod svendeprøven. 
• 2 antaget 
• 5 antaget med ros 
• 2 bronze 

Der var stor fokus på den teoretiske bedømmelse, som var meget vellykket ved dette svendeprøvehold.  

 

 
Gert Skov Rasmussen orienterede om nyt fra udvalget 
Branchen kan endnu ikke mærke arbejdsløsheden endnu. Gert bliver stadig kontaktet af virksomheder, 
som mangler folk. Prognoserne siger det snart vender, så der kan opstå et behov for efteruddannelse på 
sigt.  
 
Ét firma er blevet ny-godkendt til en lærling.  

 
 
Klasserepræsentant 
Anders Lund Lyngsø er ny klasserepræsentant. Anders har afsluttet GF2 før sommerferien.  
Anders orienterede om at det går godt med at være i lære og at han snart skal ind på hovedforløb 1 på 
skolen.  
 

 
Ad 3) 
Karsten Bach orienterede om at han har fået en henvendelse på masseovnskursus.  

Henrik Lynggaard Christiansen supplerede med, at der kører kursus i armeret puds på facadeisolering 
30/11+1/12 samt kursus i specialpuds (herunder Microcement) den 30. januar 2023.  
Derudover afholdes der løbende kurser i teleskoplæsser og kran samt stilladskurser efter behov.  

https://kursus.learnmark.dk/undergruppe/murer/ 
 
Der var bred enighed i udvalget om at det er en udfordring, at man skal være ledig i tre måneder før man 
kan komme på kursus.  
 
Ad 4) 
Der er udarbejdet nye lokale undervisningsplaner for GF2.  

Den opdaterede kan læses her: https://www.learnmark.dk/media/3jkj3s43/murer.pdf 
   
 
Ad 5) 
Den elektroniske logbog har været bremset grundet GDPR. Der er nu fundet en løsning, så den 
elektroniske logbog nu kan tages i brug, trods advarslen fra skolens DPO.  
Eleverne orienteres om det i deres indkaldelsesbreve, når de skal gøre brug af den.  

 
Ad 6) 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om det fælles AUB-projekt på byggeri, som murerne er en del 
af. Dette projekt løber frem til 31.12.2023. 
 
Der er desuden mulighed for at søge om nye trepartsprojekter. Der er ansøgningsfrist 1.november.  

Murerne er i forvejen med i projektet tidlig indgåelse i murerfaget, som også løber frem til udgangen af 
2023. Dette projekt indeholder:  

- Lærepladsmesse 
- Flere piger i byggebranchen 

https://kursus.learnmark.dk/undergruppe/murer/
https://www.learnmark.dk/media/3jkj3s43/murer.pdf
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- EUD praktikvejlederkurser med gennemførelsesgaranti 
 

Udvalget ønsker ikke at søge om nye projekter, da murerfaget og udvalget allerede er en del af de to 
ovennævnte projekter.  
 
 
Ad 7) 
Næste møde afholdes den 8. december kl. 14:00 på Vejlevej 150, 8700 Horsens – lokale 230.  
 

Ad 8) 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om, at der afholdes Arbejdsmiljøtræf den 3. oktober  

- Kl. 11-13 for undervisere og elever 
- Kl. 14-17 for virksomheder 

 

Det er BFA Bygge og anlæg som står for arrangementet.  

 
 
Der er uddannelsesmesse i Forum Horsens den 29. oktober kl. 09.00 - 15.30 
 
 
 


